
 

 

DTİK İsveç Buluşması 

3 Eylül 2024, Stockholm 

 

Ticaret Bakanımız Prof. Dr. Ömer Bolat, 

Bakan Yardımcımız Mustafa Tuzcu, 

Büyükelçimiz Yönet Can Tezel, 

İş Konseyi Başkanımız Mehmet Bahadır Balkır, 

DTİK Temsilcimiz Mesut Erkan, 

İş Dünyası Temsilcilerimiz, 

 

İsveç’in başkenti, ülkenin kültür, sanat ve ekonomi merkezi 

Stockholm’de buluşmanın mutluluğuyla, sizleri DEİK ve DTİK adına 

saygıyla selamlıyorum. 

İsveç’teki Türk yatırımlarını, Türkiye-İsveç arasındaki iş birliğini 

güçlendirmeyi, diaspora temsilcilerimiz arasında iletişimi artırmayı ve ortak 

projelerde bir araya gelmeyi amaçlayarak iş dünyamızla birlikteyiz.  

Sayın Bakanımıza, yurt dışında gerçekleştirdiğimiz her programın 

yanında DTİK buluşmalarına da katılımına verdiği önem için özellikle 

teşekkür ediyorum. 

İki ülke arasındaki dış ticaret hacmimiz yıl 4 milyar $’ı aştı. Hedefimiz 

hem bu rakamı en kısa zamanda dengeli bir şekilde yükseltmek hem de 



 

 

karşılıklı yatırımlarımızı ve iki ülke olarak üçüncü ülkelerdeki ortak 

yatırımlarımızı daha da artırmak 

Bu çerçevede İsveç firmalarının Türkiye’deki yatırım imkânlarından 

yararlanmak için ülkemize yatırım yapmaya davet etme konusunda, 

burada yerleşik Türk iş insanlarımızın aktif olmasını bekliyorum. 

Bugün, İsveç’te yatırımı bulunan Türk şirketlerinin yöneticileri, 

burada yerleşik olan Türk iş insanlarımız ve uluslararası şirketlerde görev 

yapan Türk profesyoneller ile bir aradayız. 

İzninizle DEİK’ten kısaca bahsetmek istiyorum. 

DEİK, 39 yıl önce, ABD ile yardımları konuştuğumuz bir süreçte, 

merhum Cumhurbaşkanımız Özal’ın, o dönemki ABD Başkanı Regan’a, 

“Ben, daha fazla yardım değil, daha fazla ticaret istiyorum” demesi ve 

Odalar Birliği ve US Chamber’in attığı karşılıklı imzalar ile Türk-Amerikan 

İş Konseyi TAİK’in kurulmasıyla oluşmuş, nadide bir yapı. 

İş dünyamızın Kuzey Yıldızı DEİK’in gönüllü elçiler gibi çalışan İş 

Konseyleri 152’ye ulaştı. Bunlardan birisi olan Türkiye-İsveç İş Konseyimiz 

1992 yılında kurulmuş olup bugün Mehmet Bahadır Balkır’ın 

başkanlığında çalışmalarını yürütüyor. 

Bu toplantının sebebi olan ve başkanlığının benim yaptığım DTİK-

Dünya Türk İş Konseyimiz de diaspora diplomasisi vizyonuyla, Türk 

kökenli iş insanlarını ve Türkiye dostlarını güçlü bir iletişim ağıyla bir araya 

getirerek, diasporanın etkili bir şekilde temsil edilmesini sağlamayı 

hedefliyor. Bugün 96 Ülkedeki Temsilcileri, onların altında şehir temsilcileri 

ve Temsilciler Kurulları ile Türkiye ve diğer ülkeler arasında ikili ve çoklu 



 

 

temasların sağlanmasına ve ekonomik ilişkilerin gelişerek derinleşmesine 

destek oluyor. 

Bu noktada, İsveç gibi yatırımlarımızın ve Türk profesyonellerinin 

olduğu ülkelerin, ülke bazlı İş Konseylerimiz ve DTİK’in gerçekleştireceği 

ortak faaliyetlerin somut faydalarını en fazla görebileceğimiz yerler 

arasında olduğunu düşünüyorum. DTİK Temsilcilerimiz ve üyelerimiz, tabi 

olarak DEİK İş Konseylerimizle de daha yakın ilişki içindeler ve olmalılar.  

İş Konseyi Başkanımız Bahadır Balkır, DTİK İsveç Temsilcimiz 

Mesut Erkan’a ve üyelerimize teşekkür ediyorum.  

Biliyoruz ki, diasporamızın bölgedeki güçlü varlığı, hem bizzat sizler 

için, hem de, Türkiye ile diğer ülkeler arasındaki ekonomik ilişkileri 

geliştirme ve güçlendirme açısından güzel ülkemiz için çok önemli bir 

fırsat. Hepinize ayrı ayrı teşekkür ederim.  

Şimdi, DTİK İsveç Temsilcimiz Mesut Erkan’a sözü bırakıyorum. 

… 

Teşekkür ederim Mesut Bey. 

Devamla, Büyükelçimiz Yönet Can Tezel’e sözü veriyorum. 

…. 

Teşekkür ederim Büyükelçim. 

Şimdi, söz almak isteyen, her firmadan bir temsilcimiz, kısaca 

kendilerini tanıtarak,  görüşlerini iletebilirler.  



 

 

Öncelikle Türkiye-İsveç İş Konseyi Başkanımız ve Balorman Orman 

Ürünleri Yönetim Kurulu Başkanı Bahadır Balkır söz istemiş. Devamla 

bana söz talebi iletilen 4 katılımcımız daha var. Sonrasında, zaman 

elverdiğince söz vereceğim.  

Söz almak isteyen firmalar: 

… 

Katılımcılarımıza, DTİK üyelerimize teşekkür ederim.   

Son olarak, Ticaret Bakanımız Ömer Bolat değerlendirmelerini 

yapacaklar. Buyurun Sn. Bakanım. 

… 

Teşekkür ederim Sn. Bakanım. 

Toplantımızın hepimiz için hayırlı sonuçlar getirmesi dileğiyle, 

Bakanımız başta olmak üzere, katılımcılara, sponsorlarımız Pronto Coffe 

House’a, Turfquick’e ve programda emeği geçen herkese teşekkür ediyor, 

saygılar sunuyorum. 

Nail OLPAK 

DEİK Başkanı 

 


